
President’s Message 2024  

“The reality is the difference between success and failure in times like these will largely come 

down to attitude, of which nobody else except the individual has control of.” 

As I sit here penning this message, I am flooded with ideas and thoughts. What can I possibly say to 

my fellow farmers or breeders that can make a difference to our current situation? My conclusion 

has to be, not much.  

The reality is the difference between success and failure in times like these will largely come down to 

attitude, of which nobody else except the individual has control.   

Nietemin, het ek ‘n paar ideas of gedagtes wat ek graag met julle deel.   

Ons sit huidiglik in ‘n situasie waar alles in ons gemeenskappe lyk of dit in duie wil stort. Ons 

plattelandse dorpe sukkel om aan die lewe te bly, Kerke, klubs, boereverenings, sit almal met 

dieselfde probleem. Hoe kry ons, ons lede om eiernaarskap te neem? Dit blyk om oral dieselfde 

probleem te wees.   

We are living in a society of instant gratification. If I put my DSTV on and I don’t like the channel, I flip 

to the next. That seems to have become the attitude of all of us. The reality of course, is that we the 

individuals, if we believe these structures to have importance, will have to take ownership of them 

and secure their survival. The question I keep asking myself is what role must an organisation like 

MSA play in our industry? Is it a regulatory body put in place to police a few breeders who have a 

production sale or are we here to serve the whole industry? Bearing in mind that the backbone of 

any such livestock industry is its commercial farmer without who the stud breeders have no right to 

exist. I think the time has come for everybody in the Merino industry to take ownership of MSA 

because if we give our industry another 50 years at this trajectory there will be nothing left for 

future generations.  

Die belangrikheid van gemeenskap moet nooit onderskat word nie. Gebruik organisasies soos 

jongooi klubs, studie groepe en geleenthede soos skoue en boere dae om deel te wees van hierdie 

gemeenskap van Merino boere of veeboere. Die groot waarde lê glad nie in wie wen of verloor nie, 

dit lê by informasie wat geruil word. Byvoorbeeld, ‘n groot mite wat algemeen in die bedryf aanvaar 

word, is dat dit nie betaal om ‘n Merino stoorlam te voer nie, maar ‘n Merino lam wat voorberei is 

vir ’n voerkraal betaal net so goed indien nie better as enige ander ras en dit is ook so dat enige 

ander ras wat sonder voorbereiding (kruipvoeding) by ‘n voerkraal opdaag ook net soos ‘n 

onvoorbereide Merino swak presteer. Dis belangrik om te onthou dat voerkrale se wins nie alleenlik 

deur voer omset bepaal word nie. Dieselfde kraal skeer 1.5 tot 2kg lammer wol van ‘n Merino af.   

Die gevaar van kompetisie binne hierdie geleenthede hou natuurlik ook risiko in, geskeidenis het 

egter vir ons geleer presies wat daai risiko is. Die gevoel van gemeenskap en die informasie wat 

geruil word op sukke geleenthede oorskrei na my mening daai risiko vêr. Natuurlik is dit belangrik 

dat die kompetisie daar is, maar dit behoort nie die hoof fokus te wees nie.   

I think it’s important for us as a society to make a few subtle changes. In so doing we can become 

relevant to more than just the few stud breeders in our industry. If we as a society can be of value to 

our commercial / stock farmers, that value will in turn have a direct impact on the stud industry. As a 

relative new comer to this “game”, I do at times find it disturbing that we seem to think that by 

breaking down the next person’s product we are actually improving our own. Where the reality of 

course is in a relatively small industry such as ours we should indeed be propagating the breed as a 

whole. Remembering of course that never in the history of mankind has it been possible for it to go 

well with my neighbour within an industry without that positively affecting me.  

Naspeurbaarheid het in ons geledere ‘n vloekwoord geword maar ons sal moet aanvaar dat die 

wêreld waarin ons besigheid doen aansienlik verander het en ons sal daarby moet aanpas of bloot 



eenvoudig net agter bly. Ons produkte kompeteer nou teen buitelandse boere wie se produkte 

100% naspeurbaar is. Huidiglik sit ons met ‘n vleisprys wat geweldig onder druk is en meeste mense 

met wie ons praat propageer die uitvoer van vleis, sonder naspeurbaarheid glo ek dat die uitvoer 

mark nie vir lank aan ons toeganklik sal wees nie. Daar is al klaar DSS en RFID beskikbaar om ons 

behulpsaam te wees. In ons wol het ons natuurlik RWS. Net so dink ek dis belangrik vir boere om al 

die hulpmiddels tot hulle beskikking te gebruik, goed soos BLUP, DSS, Genomics, ens. Rekordhouding 

kan net tot elke individu se voordeel wees.   

Aan ons vele Merino adviseurs en veldbeamptes my opregte dank vir die werk wat julle vir ons as 

bedryf verrig. Net so ook aan al ons borge ‘n groot DANKIE. Sonder julle so dit vir ons baie moeilik 

wees om voort te gaan.  

To Willie van Heerden and Melanie Erlank who run our office a big Thank You! It’s always pleasant 

arriving at the office and our interaction is always a pleasure. To the rest of the MSA Council I 

sincerely hope that your trust in me has not been misplaced, and look forward to what I am sure are 

going to be exciting and challenging times in the next couple of years.  

En dan laastens maar definitief nie minste nie aan my mede MSA Lede en Merino kuddeboere die 

land oor, ek hoop my benadering hierbo maak vir julle bietjie sin. Ek will hierdie geleentheid ook dan 

gebruik om vir die van julle wat met my al kontak gemaak het, te bedank vir julle insette. Vir die wat 

voel hulle wil dalk nog met my skakel, ek sal dit verwelkom. Vir geen oomblik dink of glo ek dat ons 

as Raad al die antwoorde het nie, en op hierdie stadium het ons nog net ‘n idee, die plan is nog nie in 

werking nie en ons sal enige bydrae of insette en natuurlik ondersteuning verwelkom.  

To you and your families a Blessed Festive season and a very prosperous 2025! 

Grant Naudé 

 


